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Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Per Bolund (MP) vice ordföranden  

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Åsa Wester (S)  

Teres Lindberg (S)  

Katarina Luhr (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Närvarande ersättare: 

 Anders Thureson (M)  

Eva Runvald (M)  

Viktor Strååt (M)  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Fredrik Canerstam (S)  

Josefin Deiving (S)  

Rebecka Carlsson (MP)  

Charles Berkow (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
 

Tjänstemän: 

Förvaltningschef Gunnar Söderholm och nämndsekreterare Maria Stigle. Vidare 

avdelningschefer Gustaf Landahl, Margareta Widell, Pia Winbladh Högfors, Ulf 

Mohlander, Malin Ekman, Håkan Andersson samt biträdande borgarrådssekreterare 

Albin Ring Broman och Frida Demervall. Samtliga närvarande §§ 1- 27 utom Malin 

Ekman som var närvarande §§ 1-10. 



  

 

 
 § 22 

Program för Albanoområdet (Norra Djurgården 2:2 m.m.) i 

stadsdelen Norra Djurgården 

Remiss från stadsbyggnadsnämnden 
Dnr 2010-19458 
 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt ordföranden Per Ankersjös (C), Jonas 

Nilssons m.fl. (M) och Karin Karlsbros (FP) förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker programmet under förutsättning 

 att: 

 

- stadens miljöprogram med kompletteringen om hållbart byggande arbetas in, 

- en detaljerad analys görs för att bedöma om bebyggelsen i de norra delarna 

utgör skada på Nationalstadsparkens naturvärden (biblioteket på 

Albanoberget och bebyggelsen norr om Albanoskogen), 

- de ekologiska förstärkningsåtgärder som ska prioriteras är ekmiljöer. 

 

2  Det särskilt utreds förutsättningar för kollektivtrafikförsörjning med spårtrafik 

 (hållplats för tunnelbana och/eller Roslagsbana samt att en öst-västlig 

 spårförbindelse utreds vidare). 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden anför därutöver följande: 

Det är mycket positivt att förutsättningarna för gång- och cykel i området 

prioriteras i programmet. Vi delar även förvaltningens synpunkt att en anslutning 

till spårbunden kollektivtrafik skulle vara mycket positiv. Det är viktigt att det 

finns goda möjligheter till gång- och cykelvägar och kollektivtrafik när nya 

områden bebyggs, det minskar såväl trängsel som utsläpp från trafiken. 

Vi ställer oss däremot tveksamma till den låsning som att-satsen om en 

kapacitetsminskning av Roslagsvägen medför. Vi anser inte att risken att skapa en 

flaskhals, vilket skulle vara till förfång även för resenärer med bussar i 

kollektivtrafik, är rätt metod för att minska miljöpåverkan från trafiken i området. 

Vår inriktning är istället att de goda förutsättningarna för gång och cykel, i 

kombination med möjligheten att ansluta området till spårbunden kollektivtrafik, 

ska leda till att dessa trafikslag väljs i första hand, och därmed leda till ett 

miljövänligare resande. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Ärendets handling 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 december 2010. Förvaltningen 

föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Tillstyrka programmet under förutsättning att: 

 

- en omgestaltning av Roslagsvägen även innehåller en anpassning av 

kapaciteten mot bakgrund av överföring till och Norra Länkens 

kapacitetsförstärkning, 

- stadens miljöprogram med kompletteringen om hållbart byggande arbetas in, 



  

- en detaljerad analys görs för att bedöma om bebyggelsen i de norra delarna 

utgör skada på Nationalstadsparkens naturvärden (biblioteket på 

Albanoberget och bebyggelsen norr om Albanoskogen), 

- de ekologiska förstärkningsåtgärder som ska prioriteras är ekmiljöer. 

 

2  Det särskilt utreds förutsättningar för kollektivtrafikförsörjning med spårtrafik 

 (hållplats för tunnelbana och/eller Roslagsbana samt att en öst-västlig 

 spårförbindelse utreds vidare). 

 

3    justera beslutet omedelbart. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Per Bolund m.fl. (MP), Mikael Magnusson m.fl. (S) och 

Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt Per Ankersjös (C), Jonas Nilssons m.fl. (M) och Karin 

Karlsbros (FP) förslag.  

 

Reservation 

Vice ordföranden Per Bolund m.fl. (MP), Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F 

Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Förslaget till bebyggelse i Albano kan tillföra Stockholm stora värden genom 

ökade undervisningslokaler och fler studentbostäder. För att projektet på allvar 

också ska bli ett lyft även för miljön krävs att de spårbundna 

kommunikationerna till området byggs ut med nya hållplatser redan under 

projektets byggfas. Det måste också säkerställas att planerna på förbättrade 

grönsamband med ekplantering och ekodukt över Roslagsvägen genomförs inom 

projektet. Amitionerna för byggnadernas energianvändning behöver förstärkas 

genom att energiproduktion inom området genom till exempel solceller och 

solfångare planeras in. Om det i den vidare analysen framkommer att 

bebyggelsen i de norra delarna utgör skada på Nationalstadsparkens naturvärden 

bör ärendet återkomma till Miljö- och hälsoskyddsnämnden för förnyad 

bedömning. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Stellan F Hamrin (V) enligt följande: 

 

V tillstyrker förvaltningens förslag till beslut. 

  

Därutöver vill V särskilt betona vikten av att ny bebyggelse anpassas till 

nödvändiga miljö- och klimatkrav och i princip blir självförsörjande på energi 

utöver  ev. fjärrvärme. Detta bör ske genom bebyggelse av "passiv-hus" karaktär 



  

och genom egen energiproduktion i form av bergvärme, solceller, solpaneler och 

vindkraft (lokal eller extern) som kompensation för bergvärmeproduktionens 

elbehov. 

  

V instämmer särkilt i förvaltningens förslag om reduktion av Roslagsvägen, 

utredning om "intunnling" av Värtabanan, behov av spårbunden kollektivtrafik 

och ev. förflyttning av biblioteket. 

  

V är i princip positiva till de biologiska försträkningsåtgärderna, men anser att 

det inte får ske på bekostnad (ekonomiskt eller på annat sätt) av andra 

prioriterade åtgärder och att de måste fylla en reell funktion. Gröna tak är viktiga 

i tätbebyggda områden utan grönpartier och vatten, men skulle kunna undvaras i 

detta fall. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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